

SKOLEBESTYRELSESMØDE.

Tirsdag den 20/2 2024 kl. 17.15 – 19.30.

Personalerummet på Peter Willemoesskolen. (Benyt den indgang udenfor - som er midt på biblioteket og støder op til vinduespartierne ved personalerummet).

Deltagere:

Thomas Pedersen,
Jannie Sandholt Jensen,
Heidi Jensen,
Christina Lønberg Sørensen,
Tanja Clausen,
Michael Ribau-Storm,
Kirstine Lykke Raben,
Lasse Tajmer,
Christina Anita Christiansen,
Zainab Abdullah.

Elevrådsrepræsentanter:

Per Brodersen (7B, formand)
Allan Khalil (9B, næstformand),

Afbud: Lasse Tajmer

Ikke afbud: Allan Khalil

Referat

Mødet starter kl. 17.15 – Velkommen!

- 1. Godkendelse af dagsorden. (2 min.) - godkendt**
- 2. Godkendelse af referat fra sidste møde. (2 min.) - godkendt**
- 3. Læringskonferencer (30 min.) (O) (Bilag)**

Thomas ønsker at orientere bestyrelsen i forhold til at PWS har modtaget en anmodning om redegørelse i forhold til kvalitets tilsyn fra STUK (Styrelsen for undervisning og kvalitet).

OBS: Der medsendes bilag om redegørelse til ministeriet som skal læses.

Skolen er blevet kontaktet af STUK på baggrund af bekymrende kvalitet på baggrund af karaktererne i de bundne prøver i skoleårene 20-21 og 21-22, samt på baggrund af de nationale test.

Ift. et kvalitetstilsyn holdes skolen oppe på følgende: Hvad har vi gjort og hvad vil vi fremadrettet gøre?

Det er vigtigt, at skolen er bevidst om de kortsigtede mål, hvad kan der gøres her og nu. Sammenholdt med de langsigtede mål ift. hvilken faglig indsats har vi på den lange bane Bilag gennemgås

Der er iværksat en række initiativer som er beskrevet i redegørelsen:

- Der er pt. Efteruddannelse af DSA-vejleder, samt et øget samarbejde med den kommunale DSA-vejleder
- Der uddannes AKT-vejleder
- Der uddanne læsevejleder til udskolingen
- Uddannelse af matematikvejleder er iværksat
- Brobygning med børnehaven er aftalt, og der er udarbejdet et ”brobygningsskema”. Der i dette skoleår et fokus på tidlig sprogvurdering
- Co-teaching med DSA – vejleder er op begyndt på i udvalgte klasser og dette arbejde fortsætter i næste skoleår.
- Ekstra midler er afsat til øget to-lærer timer i næste skoleår for at give et fagligt løft til udvalgte klasser
- Der er udarbejdet indsatser ift. ordblinde elever og læse-skriveteknologier
- Der er pågår et arbejde med teamkulturen, hvor ledelsen bla. deltager i teammøder
- Der arbejdes med udvikling af en sprogstrategi på skolen – med et særligt fokus på læseindsats og co-teaching
- Læringskonferencer afholdes to gange årligt: Fokus vil fremadrettet være på at opstille faglige mål for den enkelte elev
- Styrket fagudvalg med fokus på lærermidler
- Udvikling af forældremøder og forældredeltagelse. Indskolingen har forsøgt sig med nye initiativer, som følges i næste skoleår
- Udvikling af familieklasse – disse laves efter behov ift. elevsammensætning på 0. klasse
- Renovering af faglokaler ift. at kunne løfte den faglige undervisning
- Udvidet samarbejde med PPR, Viso mv.

4. Elevrådet. (15 min.)

Elevrådet har arbejdet med skoleudviklingssamtalerne siden sidst (samtalet er desværre blevet udsat til den 2. april).

Elevrådet er ved dagsordenen blevet orienteret om at der er et overskud fra legepladsprojektet på 125.000 kr. – og at skolen ønsker at bidrage med et beløb oveni på omkring 50.000 kr. Elevrådet vil fortælle os om nogle af de ønsker de har drøftet at overskuddet skal gå til. Der er fokus på at pengene skal gå til de ældre elever.

Vi kan i bestyrelsen overveje at være behjælpelig med eventuel fondssøgning i så fald der er nogle ønsker, der kræver yderligere finansiering.

Der er nu lavet et udvalg til Gallafest / Proms.: Elevråd, Per Brodersen og Allan Khalil, forældrerepræsentant Christina A. Christiansen, lærerepræsentanter Johan M. Pedersen og Hanne G. Andersen. Der skal sættes en dato for et møde.

-Orientering fra Formand og næstformand

Opfølgning på den nye legeplads ved elevrådet:

- De små elever oplever at rutchebanen er lidt vild
- Der er et ønske om flere små træstubbe, så man kan lege ”jorden er giftig”
- Der er et ønske om en bøjle som starten ved rutchebanen
- Ved de store elever er der et ønske om, at der indkøbes 11 mands mål og at banen kridtes op til en 9-mands bane

Andet:

- Overskuddet på 125.000 kr kan evt. bruges til streetbanen (omlægning af gummifliserne) eller til legeredskaber. Det er op til elevrådet at beslutte, hvad pengene skal bruges til
- Et andet bud kunne være at lave ”ostebaner”
- Der skal tales med elevrådet om deres bud

5. Suppleringsvalg (15. min.) (O) (Bilag)

Thomas og Kirstine har holdt møde omkring planlægningen af det kommende bestyrelsesvalg, hvor der skal vælges 1 forældrepræsentant samt 2 suppleanter. I første omgang skal der skrives ud på Aula og så skal vi se, hvor mange der melder sig før vi kan sige om der bliver et reelt valg. (se bilag for orientering om processen)

I forsøget på at skabe en ny målrettet tilgang til bestyrelsesarbejdet vil de kommende medlemmer modtage en velkomsthilsen med information/præsentation fra bestyrelsen på PWS (der skal udarbejdes et skriv), vores forretningsdagsorden, Assens Kommunes Styrelsesvedtægt, samt materiale fra skole og forældre.

Hvornår er Lasse, Christina og Zainab trådt ind i bestyrelsen? – afklaring er fundet

- Kristine har haft skrevet ud til forældrene
- Der har været et møde med en forældre på baggrund af en henvendelse til Kristine
- Simon træder formelt ud af skolebestyrelsen
- Tanja har opfordret forældre i 0. klasse til at stille op
- Lærerne ønsker at få det skriv om suppleringsvalget fra Kristine, som er sendt ud. Lærerne kan sende det med i diverse ugebrev

Pause. Kl. 18.10 (15 min.)

6. Økonomi (20 min.) (O)

Thomas orienterer bestyrelsen om følgende i relation til skolens økonomi og budget:

-Afslutning af sidste års regnskab:

- Regnskabet er afsluttet
- Fra forvaltningen er der indkommet 780.000 kr ift. den socioøkonomiske vægtningsmodel
- Der er nu et plus på 380.000 kr. i skolens budget. Skolen har ikke længere et underskud
- Midlerne skal investeres i personale – der skal derfor nu kun overflyttes en personale

-Digitale tavler.

- Digitale tavler – der må ikke leases nye tavler. Forvaltningen skal hjælpe med at finde en form for leasingaftale

-Kommende Autisme tilbud.

- Autismetilbuddet er en realitet. Der er visiteret 2 elever på nuværende tidspunkt. Gennemgang af de kendte faktorer pt. Bla. placering af lokaler til tilbuddet, renovering og legeplads

-Visitationer og sammenhæng til budget.

- Ift. specielklasserne er der næste år visiteret 27 elever

-Budget: Betydning for skoleårets planlægning

7. Årshjulet. (20 min.) (D) (Bilag)

-Revidering af årshjulet.

Hvordan skal vores årshjul se ud? Kommer vi rundt omkring det vi skal? Mangler der noget?

-Formen for tilsyn. Eks. oplæg fra skolen og information til bestyrelsen fra formanden?

-Hvor ofte fører vi tilsyn på principper jf. årshjulet. Kunne noget være hvert 2. år?

Vi oplever at tilsyn og principper i henhold til årshjulet ofte skrider fra dagsordenen og vi vil derfor gerne se på om vi kan/skal gøre noget anderledes?

- Gennemgang af nuværende årshjul

- Vil det være muligt, at der er områder som kun er på hvert andet år

- Kan vi arbejde med et emne, evt. besøg af ”Skole og forældre”

- Der er et forslag om at udvalgte emner kun bliver gennemgået hvert andet gang.

- Principper: Kan beslutningerne tages op på afdelingsmødet forud for skolebestyrelsesmødet med udgangspunkt i de principper som ligger pt. Kan det fungere som oplæg fra forskellige lærere?

- Evt. oplæg fra ”skole og forældre” ift. skolens principper

8. Orientering fra: (10 min.)

a. Ledelse:

-Tilbage melding fra Jan Præstholm vedrørende henvendelsen omkring den socioøkonomiske tildeling.

-Analyse af det specialiserede område:

Mangfoldige børnefællesskaber. Der afholdes en tværfaglig Workshop på PWS (se bilag) Hvem deltager fra bestyrelsen.

- Kristine deltager sammen med Christina

b. Formand:

Forældre henvendelse omkring erstatningsfri for Samba og offentlig transport.

- Punktet er taget til efterretning. Skolen skal huske at tilbyde transport

c. Personale:

- Tildelingsmodel – hvordan er tildelingsmodellen udmøntet? Er det muligt at få fat i tildelingsmodellen

9. Eventuelt (10 min.)

Tak for i aften – næste bestyrelsesmøde er den 11. marts 2024 – Vi ses!

(O) Orientering

(B) Beslutning

(D) Diskussion